
Wydział CHEMII Uniwersytetu Gdańskiego 

Protokół ze spotkania 

Wydziałowego Zespołu d.s. Zapewniania Jakości Kształcenia (WZZJK)  

z przedstawicielami studentów WCh 

w dniu 10 maja 2023 roku 

 

Obecni ze strony Wydziału Chemii: 

Dr hab. Beata Grobelna, prof. UG, Dziekan Wydziału Chemii 

Dr hab. Jolanta Kumirska,  prof. UG, Prodziekan d.s. Studenckich i Kształcenia 

Dr hab. Alicja Boryło, prof. UG; WZZJK 

Dr Małgorzata Czaja, prof. UG; WZZJK 

Dr. hab. Henryk Myszka, prof. UG, opiekun Naukowego Koła Chemików 

Dr Aleksandra Bielicka-Giełdoń, przewodnicząca WZZJK, opiekun Kola Naukowego Ochrony Środowiska 

Dr Barbara Dmochowska; WZZJK 

Dr Aleksandra Walewska; Koordynator Tutoringu Akademickeigo na WCh 

Dr Anna Wcisło, WZZJK, opiekun Koła Naukowego Biznesu Chemicznego 

Mgr Anna Wiśniewska, kierownik Dziekanatu 

Dr inż. Joanna Jeżewska-Frąckowiak, WZZJK  

 

oraz studenci i starostowie roku, przedstawiciele samorządu 

 

Przebieg spotkania: 

1. Przewodnicząca WZZJK Aleksandra Bielicka-Giełdoń (ABG) powitała zgormadzonych: 

Dziekanów, członków zespołu i studentów.  

2. Po powitaniu uczestników ABG zachęciła studentów do zaprezentowania, które kierunki 

studiów reprezentują. Obecni: Digital Chemistry, Biznes Chemiczny 2 i 3 rok I stopień, Chemia 

3 rok I stopień, 2 rok MSU Chemia.  

3. ABG rozpoczęła od przedstawienia członków Zespołu i struktury systemu zapewnienia jakości 

kształcenia, ról zespołu d.s. jakości kształcenia. Zdefiniowała Jakość kształcenia, 

zaprezentowała role Prorektora i Dziekana oraz wskazała, że Wydziałowy System d.s. 

Zapewnienia Jakości Kształcenia jest jednym z wielu elementów zapewnienia jakości. 

Zaprezentowała strukturę wydziałową systemu zapewnienia jakości: pełnomocnicy Dziekana, 

rady programowe, rady konsultacyjne, stałe komisje wydziałowe, kierownicy katedr i zakładów, 

rada wydziału, samorząd studencki i jego rola.  

4. ABG zachęciła  do kontaktu i zgłaszania kwestii ważnych podczas spotkania. 



5. W dalszej części omówiła elementy systemu jakości kształcenia na wydziale: ankiety 

studenckie, skrzynkę kontaktowa do bezpośredniego kontaktu, hospitacje i  ich rolę, 

weryfikację efektów uczenia się w kontekście zgodności z sylabusami, analizę sesji i 

dokumentację przedmiotu, w tym protokoły, monitorowanie wyników sesji  jako zdawalność 

przedmiotów, pozyskiwanie i utrzymanie akredytacji kierunków studiów.  

Omówiła szczegółowo ankietę oceniającą nauczycieli, z perspektywy odpowiedzi „zdecydowanie się 

zgadzam”. Ankiety oceniające nauczycieli wypełniło około 300 pozytywnych i ok. 100 negatywnych. 

Wyniki poniżej 70% uzyskiwały parametry: urozmaicenie zajęć, dostępność podczas konsultacji, 

informacji o odrabianiu. Wskazała konieczność ulepszania wzajemnej komunikacji, subiektywność 

wrażeń w zakresie „urozmaicania zajęć”. 

Poruszyła aspekty techniczne związane z dostępnością nauczyciela w godzinach konsultacji. 

6. ABG poruszyła zagadnienie postępowania z nauczycielami akademickimi, którzy uzyskują 

negatywne komentarze w ankietach. Jest to rozmowa z Panią Dziekan. Głos zabrała Pani 

Dziekan Grobelna i opowiedziała o trybie postepowania z negatywną ankietą. Procedura 

obejmuje rozmowę z bezpośrednim przełożonym nauczyciela (kierownikiem katedry) oraz 

pracownikiem, wykonywana jest notatka służbowa, bywa skierowanie na zajęcia z 

psychologiem, podano przykłady. Zazwyczaj spotkanie takie daje efekty już w kolejnym roku. 

7. Pani Dziekan Grobelna omówiła też działanie Skrzynki kontaktowej. Jak dotąd były  2 uwagi, 

wymagające interwencji Pani Dziekan. ABG zaprezentowała jak dotrzeć on-line do skrzynki. 

Pani Dziekan Grobelna sformułowała też komentarz dotyczący wpływu ankiet studenckich na ocenę 

nauczyciela akademickiego. Podkreśliła, że ankiety i skrzynka jest anonimowa.  

ABG zachęcała do korzystania w sytuacjach alarmowych oraz dzielenia się też wrażeniami pozytywnymi. 

8. ABG zachęciła do wypełniana „Ankiet na wejście”, ankiety pierwszego kontaktu z UG -dotyczy 

studentów I roku. 

9. Zaprezentowała inne formy wspierania jakości kształcenia: poszerzanie oferty dydaktycznej 

(Digital Chemistry - nowy kierunek), zajęcia wyrównawcze, seminaria wydziałowe, programy 

wyjazdowe Erasmus, akredytacje. Podkreśliła, że warto nawiązywać kontakyt ze studiującymi 

na wydziale  studentami Erasmus – integracja środowiska studenckiego. 

10. Następnie koordynatorka tutoringu Aleksandra Walewska zaprezentowała ideę i format 

Tutoringu akademickiego, zaprosiła i zachęciła studentów do spotkań indywidualnych. 

Omówiła czym jest tutoring, wskazała jego cele i efekty. Odbycie tutorialu na Wydziale Chemii 

jest odnotowane w suplemencie do dyplomu, istnieje możliwość publikowania w czasopiśmie 

UG Tutoring Gedanense i  nie tylko. Zachęciła do kontaktu, wskazała możliwość odnalezienia 

sylwetek tutorów z Wydziału Chemii na stronie CDDiT (Centrum Doskonalenia Dydaktycznego 

i Tutoringu) Uniwersytetu Gdańskiego i na powstającej stronie wydziałowej.  

11. W następnej części spotkania studenci  - przedstawiciele samorządu zaprezentowali inicjatywy 

popularyzujące naukę i integrację : 

- Zaproszenie studenckie na Chemiliadę 18 maja 2023  - prośba do obecnych o rozpowszechnienie 

wiadomości.  

- Zaproszenie na CHEMBIŚ – ogólnopolska konferencja, 5 edycja w terminie 23-24.06 na Wydziale Nauk 

Społecznych. Na podstawie zeszłorocznych wrażeń wydział jest odbierany jako gościnny przez osoby z 

innych ośrodków akademickich. 



- 26 maja odbędzie się Noc Planszówek UG – to okazja do integracji środowisk, organizowana przez 

Międzywydziałowe Koło Gier 

 

12. Aleksandra Bielicka-Giełdoń zaprosiła studentów do zadawania pytań i zgłaszania zagadnień. 

a) Starostowie 2 i 3 roku Biznesu Chemicznego zgłosili chęć dołączenia do grup w wydziałowych 

studenckich kontach społecznościowych. 

b) Zwrócono uwagę, iż ważne informacje powinny być przekazywane mailowo (mail 

systemowy/outlook). 

Pani Dziekan Jolanta Kumirska zapytała o opinię studentów n.t. potrzeby funkcji opiekuna roku. Wszyscy 

obecni studenci potwierdzili zasadność powołania takiej osoby. 

Pani Dziekan Grobelna zapytała o chęć spotkania z pracodawcą jeszcze przed wakacjami (Michelin 

Polska). Studenci chętnie spotkają się przed i po wakacjach. 

c) Studenci ponoszą trudności w zorganizowaniu praktyk w firmach zewnętrznych i trudności 

w kontakcie z opiekunami praktyk.  

Pani Dziekan Kumirska wskazała, iż opiekunowie praktyk pomogą w zorganizowaniu, istnieją stałe 

umowy z pracodawcami. Zaproponowała spotkanie z opiekunami praktyk zorganizowane „odgórnie” . 

Termin zostanie ustalony prawdopodobnie na początku marca. 

d) Studenci zgłaszają, że wartościowe szkolenia na UG są często organizowane w czasie zajęć, 

zapytano, jak to rozwiązać- czy możliwe jest zwolnienie i usprawiedliwienie nieobecności? 

Pani Dziekan Kumirska odpowiedziała, iż należy zgłosić się do niej i zostanie usprawiedliwione przez 

Panią Dziekan. 

Pani Dziekan Kumirska skomentowała niską frekwencję i zwróciła się do studentów o wskazanie 

kanałów docierania do studentów. Studenci proponują maila, media społecznościowe, wprowadzenie 

radiowęzła. 

Studenci w swobodnej rozmowie pochwalili się umiejętnościami organizatorskimi w kontekście 

zbliżającej się Chemiliady i umiejętnościami w pozyskiwaniu sponsorów wydarzenia. Skomentowano 

poprzednie edycje i uczestnicy spotkania zgodnie stwierdzili, że brakuje zaangażowania i chęci integracji 

studentów pierwszych roczników, być może jest to efekt pandemicznej izolacji.  

 

Protokołowała Joanna Jeżewska-Frąckowiak 


